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transkrypcja z XXVI sesji 17.12.2020 r. 
 

Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na dwudziestej szóstej sesji Rady Miejskiej w Chojnie, 
w dniu dzisiejszym, to jest 17 grudnia 2020 roku. Witam bardzo serdecznie panią burmistrz Barbarę 
Rawecką, witam zastępcę burmistrza, witam panią skarbnik, panią mecenas oraz szanownych radnych 
i panią dyrektor Administracji Szkół. W pierwszym punkcie mamy otwarcie sesji oraz stwierdzenie 
quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. W związku z tym bardzo państwa proszę 
o potwierdzenie swojej obecności. Dziękuję bardzo. Na podstawie listy obecności stwierdzam, 
iż mamy obecnych 12 radnych. Dołączył do nas jeszcze radny Oleśków, jak byśmy mogli jeszcze raz 
poprosić o potwierdzenie obecności. Dziękuję bardzo. Na podstawie listy obecności stwierdzam, 
że obecnych jest 13 radnych, nieobecnych jest 2 radnych. Stwierdzam, iż możemy prowadzić 
prawomocne obrady. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt drugi, przyjęcie protokołu 
z dwudziestej piątej sesji, z 26 listopada 2020 roku. Proszę o głosowanie nad przyjęciem protokołu 
z poprzedniego posiedzenia. Dziękuję ,13 głosów za, czyli jednogłośnie. Kolejny punkt 3, 
przedstawienie porządku obrad. Proszę bardzo, pani burmistrz, oddaję głos.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący Wysoka, Rado, uprzejmie proszę o wprowadzenie punktu dotyczącego projektu 
uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gminy Chojna. Zgodnie z wcześniejszymi 
informacjami posiadamy już wszystkie dokumenty i również zgody, które były niezbędne. W związku 
z tym prosimy o wprowadzenie tego punktu do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z państwa ma jakieś uwagi co do porządku obrad? Nie widzę, w związku 
z tym przegłosujemy wniosek pani burmistrz o wprowadzenie punktu. Proszę o zajęcie stanowiska. 
Dziękuję, 13 radnych było za, czyli jednogłośnie. W związku z tym punkt dotyczący aglomeracji zostanie 
wprowadzony w punkcie 22, natomiast punkt 22 będzie 23, a 23, 24. Reszta w porządku obrad zostaje 
bez zmian. Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt czwarty, informacja burmistrza 
o pracach podejmowanych w okresie międzysesyjnym oddaję głos pani burmistrz.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado. W okresie międzysesyjnym mieliśmy kilka spotkań, ale także 
rozstrzygnięć albo ogłoszenia przetargów. Chciałam tutaj przede wszystkim państwa radnych 
poinformować o naszych działaniach w tym okresie. 11 Listopada spotkałam się z wójtem 
i sekretarzem Gminy Widuchowa. Tematem spotkania była kwestia związana z wykonywaniem zadań 
związanych z gospodarką odpadami przez chojeński PUK na terenie gminy Widuchowa. 2 grudnia 
spotkałam się ze Starostą, panem Wojciechem Konarskim oraz naczelnikiem Wydziału Zarządzania 
Drogami Panem Arkadiuszem Durmą. Tematem spotkania było omówienie inwestycji drogowych 
na 2021 rok, a także podsumowanie obecnej współpracy. Dzisiaj spotkałam się z Dyrektorem 
Generalnym Lasów Państwowych oraz z Nadleśniczym gminy Chojna i gminy Mieszkowice. Tematem 
było omówienie uczestniczenia w remontach dróg gminnych, które prowadzą między innymi też 
do lasów. I tutaj rozmawialiśmy o drodze w Mętnie i drodze na terenie Nadleśnictwa Mieszkowice. 
Doszliśmy do porozumienia i teraz czekamy na decyzję, czy otrzymają Lasy środki na to, żeby 
współuczestniczyć w naszych inwestycjach. Z największą przyjemnością chciałam Państwa 
poinformować, a pewnie już niektórzy zauważyli, że Gmina Chojna otrzymała fizycznie już 8,5 miliona 
zł na modernizację Szkoły Podstawowej imienia Janusza Korczaka w Chojnie. Te pieniądze pochodzą 
z funduszu inwestycji lokalnych na między innymi właśnie modernizację, remonty, budowy. My 
otrzymaliśmy na modernizację Korczaka, który już od dłuższego czasu tutaj właściwie aż błagał o to, 
żeby zrobić remont, ponieważ szkoła długo nie była remontowana. Jest w dosyć kiepskim stanie 
technicznym. W tym naszym zadaniu będą będziemy wykonywać zagospodarowanie poddasza na 
bibliotekę i na salę widowiskową. Wykonamy także termomodernizację, malowanie, zresztą będzie 
tam dużo zadań. Łącznie z salą gimnastyczną, z remontem sali gimnastycznej i również na 
zagospodarowanie tego terenu przed szkołą, mamy na to środki. Myślę, że to będzie taka piękna 
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szkoła. Ja tu chciałam przede wszystkim podziękować panu Ministrowi Markowi Gróbarczykowi za 
wszelką pomoc tutaj i naprawdę życzliwe spojrzenie na gminę Chojna panu Europosłowi Joachimowi 
Brudzińskiemu, a także innym parlamentarzystom. Dziękuję również Parlamentarzyście, który 
pochodzi z naszego terenu, Panu Czesławowi Hocowi, który również nas wspomaga w wielu, wielu 
naszych przedsięwzięciach dobrą radą, ale także wsparciem merytorycznym. No i serdecznie dziękuję 
byłemu Wojewodzie, ale obecnemu też Wicewojewodzie panu Markowi Suboczowi, bo to są środki, 
które na pewno zasilą nasz budżet, które przede wszystkim pomogą realizować zadania szkolne w 
sposób godny, dla wszystkich dzieci zdecydowanie lepszy. No i tutaj że chciałam też dodatkowo 
powiedzieć, że Szkoła Podstawowa nr 2 otrzymała z Ministerstwa Edukacji tablety i tu serdecznie 
dziękuję panu wiceministrowie Maciejowi Kopciowi i mam nadzieję, że będziemy mogli razem, 
wspólnie wręczyć tablety pani dyrektor, na ręce pani dyrektor, żeby służyły społeczności szkolnej na 
Lotnisku. Jednocześnie chciałam poinformować, że został rozstrzygnięty przetarg na modernizację ulic 
Gdańska i Poznańska. To są ulice, które są na pierwszej kolonii i tam również otrzymaliśmy środki, bo 
staramy się zawsze pozyskiwać środki. Uzyskaliśmy środki z funduszu inwestycji lokalnych i ten 
przetarg opiewa na kwotę półtora miliona złotych. Jest to właściwie prawie milion sześćset. W ramach 
tego zostaną wykonane również wodociągi, czyli sieć wodociągowa, jaki i nawierzchnia ulic z kostki, 
nie takiej zwykłej, betonowej, ale ozdobnej. Ten przetarg wygrała firma, nasza firma rodzima Dankom 
z Lisiego Pola. Jednocześnie ogłosiliśmy i czekamy na rozstrzygnięcie dwóch przetargów. Pierwszy to 
jest na modernizację targowiska miejskiego wraz z budową toalety publicznej i to będzie lada moment, 
kiedy będziemy rozstrzygać ten przetarg. Także ogłosiliśmy też przetarg na budowę lokalnej 
oczyszczalni ścieków w miejscowości Grzybno. Jednocześnie chciałam powiedzieć, że został złożony 
wniosek na dofinansowanie zadania polegającego na budowie skaty parku, czyli to co obiecałam 
wcześniej na osiedlu Lotnisko i będziemy też czekać na rozstrzygnięcie tego przetargu. Mam nadzieję, 
że uda nam się tutaj uzyskać środki. I to w zasadzie najważniejsze teraz rzeczy, które robimy pod koniec 
roku, ale wiecie państwo, że bezpieczeństwo na naszym terenie jest najważniejsze. W związku z tym 
również staramy się dofinansowywać ochotnicze straże pożarne i w tym roku, jak państwo 
zauważyliście ochotnicze straże pożarne już otrzymały trochę środków, ale też i staramy się, żeby tak 
się odbywało dalej i z Funduszu Sprawiedliwości nasze jednostki otrzymały kwotę 240 tysięcy zł na 
doposażenie. No tutaj dziękuję za wsparcie panu Dyrektorowi Lasów Państwowych Andrzejowi 
Szelążkowi i panu Dariuszowi Mateckiemu, który jest radnym Szczecina, ale jednocześnie też 
reprezentuje akurat też Ministerstwo Sprawiedliwości. Powiem, że to jest taki potężny zastrzyk dla 
naszych Ochotniczych Straży Pożarnych. My już jesteśmy po rozstrzygnięciu przetargu, lada moment 
już będziemy mieć wszystkie zamówione przez strażaków ubrania, sprzęt . Z przyjemnością 
przekażemy to OSP, no i nie wiem, czy państwo zwróciliście uwagę nasza Ochotnicza Straż Pożarna w 
Chojnie zmienia swój wizerunek, przynajmniej budynku. Teraz zrobiliśmy ocieplenie jednej ściany i to 
jest początek tego, co będziemy robić. Chcemy termomodernizację całego budynku wykonać, w tym 
roku ten kawałek, w następnym zrobimy od strony ulicy Bogusława, również termomodernizację. 
Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa  ma pytania do pani burmistrz. Nie widzę. Przejdziemy do 
kolejnego punktu. Punkt piąty, informacja przewodniczącego Rady dotyczące spraw w okresie 
międzysesyjnym. W dniu 14 grudnia 2002 roku wpłynęło zapytanie z portalu igryfino podpisane przez 
pana Andrzeja Kordylasińskiego w sprawie likwidacji świetlicy na Osiedlu Lotnisko i przekazania lokalu 
na siedzibę stowarzyszenia ratowników. Zapytanie wpłynęło jednocześnie do pani burmistrz. W dniu 
dzisiejszym wpłynęły dwa pisma dotyczące szkoły podstawowej w Krzymowie. Pierwszy od pana 
Przemysława Lewandowskiego animatora kultury, a drugie od przewodniczącej Rady Rodziców przy 
Szkole Podstawowej w Krzymowie Małgorzaty Jednacz. Wszystkie pisma są do wglądu w biurze Rady. 
Czy jakieś pytania państwo mają? Nie ma pytań? Przejdziemy do kolejnego punktu, punkt 6, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Chojna na 2020 rok. Druk nr 
1/XXVI/2020. Proszę o stanowiska komisji - Komisja Finansowa - jednogłośnie za. Dziękuję. Komisja 
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Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Panią skarbnik proszę o 
omówienie projektu uchwały.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, zaproponowane zmiany w budżecie Gminy Chojna na 2020 rok skutkują 
zmniejszeniami i zwiększeniami po stronie dochodów i wydatków, łącznie o kwotę 34.300 zł. Wśród 
zaproponowanych zmian wprowadzamy subwencję oświatową z przeznaczeniem na wypłaty dla 
nauczycieli 500 plus, to jest 69.500 zł. Po stronie wydatkowej przemieszczenia w planie między innymi 
oszczędności planu wydatków na obsłudze długu. Jest tutaj 103.000 złotych, jak również 
wprowadzamy zadanie: zakup pieca konwekcyjnego dla Przedszkola Miejskiego w Chojnie 27.500 zł. 
Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy są jakieś pytania do pani skarbnik? Proszę bardzo, radny Oleśków. Oddaję głos.  
Radny Norbert Oleśków 
Pani skarbnik, tutaj mamy podane, że ściągnięte jest prawie 120 tysięcy z takiego zadania, jak 
przebudowa drogi gminnej Owocowa i Słowackiego. Cóż się tam stało? Pewnie jakieś zmiany, ale 
mogłaby pani przybliżyć to?  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, w tych dwóch zadaniach zleciliśmy dokumentację projektową na wykonanie dróg. 
Jesteśmy w ich trakcie, dlatego też te zadania będą miały kontynuację w 2021 roku.  
Radny Norbert Oleśków 
A jaki zakres teraz będzie objęty tym zadaniem? Co ma być zrobione w ramach tego zadania?  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Na razie mówimy o samej dokumentacji drogi wraz z infrastrukturą oświetleniową.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, związku z powyższym przejdziemy do głosowania. 
Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został przyjęty jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Chojna na lata 2020-2030, druk nr 2/XXVI/2020. Proszę o 
stanowiska komisji: Komisja Finansowa - 3 głosy za, 1 wstrzymujący się. za. Dziękuję. Komisja 
Komunalna - jednogłośnie za. Komisja Oświatowa - jednogłośnie za. Dziękuję, panią skarbnik proszę 
omówienie projektu uchwały.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, uchwała uaktualnia poziom dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów 
łącznie z wcześniej podjętą uchwałą na 2020 rok. W zakresie przedsięwzięć wprowadzamy nowe 
przedsięwzięcia. Jest to związane z realizacją zadań w tym roku, które nie zostaną do końca 
zrealizowane. Chodzi tutaj między innymi o zachowanie dziedzictwa lokalnego czyli remont budynku 
Jagiellońska 2, gdzie się mieścimy.  Wartość zadania, które przejdzie na przyszły rok to jest 40.000 zł i 
jak również drugie zadanie poprawa bezpieczeństwa epidemicznego, to zadanie związane z 
przeciwdziałaniem pandemii covid-19. To zadanie będziemy realizowali też na przestrzeni dwóch lat i 
tutaj realizacja tego zadania w przyszłym roku 175000 zł. Dokonujemy również korekty dwóch zadań 
już istniejących. Jest to przebudowa ulicy Gdańskiej, zmniejszamy wartość tego zadania z 2 milionów 
do 1 miliona 900 tysięcy złotych. Ostatnie zadanie to remont wiatrołapu i podjazdów w 
Środowiskowym Domu Samopomocy. Tutaj wartość limitu na 2021 rok to jest 270 tysięcy złotych, przy 
czym łączne nakłady na to zadanie to jest 1 milion 291 tysięcy złotych. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy ktoś z państwa ma pytania do pani skarbnik? Nie widzę, związku z powyższym proszę o 
uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż 
projekt został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż z zastosowaniem bonifikaty lokalu mieszkalnego położonego w Chojnie 
przy ulicy Bolesława Chrobrego 71 na rzecz najemcy, druk numer 3/XXVI /2020. Proszę o stanowiska 
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komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Oświatowa - 
wszyscy za. Dziękuję. Panią burmistrz proszę omówienie projektu uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, dotychczasowy najemca lokalu złożył wniosek o wyrażenie 
zgody na sprzedaż lokalu. W związku z tym, że są tam pewne ograniczenia, dlatego proszę radę o 
wyrażenie zgody na sprzedaż tego lokalu. Po uzyskaniu zgody będziemy przystępować do procedury 
sprzedażowej. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytania co do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, w związku z tym 
przejdziemy do głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt 
uchwały został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przechodu i przejazdu na nieruchomościach 
stanowiących własność gminy Chojna, druk nr 4/XXVI 2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja 
Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 
wszyscy za. Dziękuję, panią burmistrz proszę omówienie projektu uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, najemca działki, która nie ma dostępu do drogi publicznej 
zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody na ustanowienie służebności przechodu i przejazdu do tejże 
działki przez działki gminne. Jeżeli rada wyrazi zgodę, to oczywiście naliczymy odpłatność za tę 
służebność przechodu i przejazdu, czyli ona będzie odpłatna. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy są jakieś pytania? Nie widzę, w związku z tym przejdziemy do głosowania. Dziękuję. Na 
podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Kolejny 
punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży udziału w nieruchomościach 
zabudowanych oraz określenia wysokości bonifikaty od ceny sprzedaży udziału , druk nr 5/XXVI/ 2020. 
Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy 
za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. O omówienie projektu uchwały proszę panią 
burmistrz.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, mamy w naszych czterech nieruchomościach współudziały 
łącznie z najemcami lokali obecnych, z których nie możemy wyodrębnić, jako lokalu samodzielnego, a 
istnieje taka możliwość sprzedaży tych udziałów. W związku z tym prosimy radę o ustalenie bonifikaty 
w wysokości od cen sprzedaży tych udziałów należących do udziału Gminy Chojna.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy są pytania do pani burmistrz odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, w związku 
z tym przejdziemy do głosowania. Proszę o uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na 
podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 11 rozpatrzenie projektu w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla gminy Chojna na rok 2021, druk numer 6/XXVI/2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja 
Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 
wszyscy za. Dziękuję. Proszę o omówienie projektu uchwały panią burmistrz.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, w związku z obowiązkiem przedstawienia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy 
Chojna na 2021 rok przedstawiamy go państwu, a komisji o mówiłam szczegółowo ten program 
profilaktyki. Uprzejmie proszę Wysoką Radę o podjęcie stosownej uchwały.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytania do pani burmistrz odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, w 
związku z tym przejdziemy do głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, 
iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 12 rozpatrzenie projektu uchwały w 
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sprawie współdziałania z gminą Miasto Szczecin w zakresie objęcia działaniami profilaktycznymi i 
edukacyjno-motywacyjnymi osób zagrożonych uzależnieniem od alkoholu z terenu Gminy Chojna, 
druk nr 7/XXVI/2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Panią burmistrz proszę 
o omówienie projekt uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, już trzeci rok z rzędu przedstawiamy Państwu projekt uchwały 
odnośnie współdziałania z gminą Miasto Szczecin w zakresie objęcia działaniami profilaktycznymi i 
edukacyjno- motywacyjnymi osób, które są zagrożone uzależnienia od alkoholu. Proszę o podjęcie 
stosownej uchwały w tym zakresie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy są jakieś pytania do pani burmistrz odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Nie 
widzę, w związku z powyższym proszę o uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie 
wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 13 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Chojna 
w roku szkolnym 2020/2021, druk nr 8/XXVI/2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - 
wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. 
Dziękuję, panią dyrektor proszę o omówienie projektu uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo, zgodnie z ustawą z dnia 16 października 2019 roku o zmianie ustawy prawo 
oświatowe oraz niektórych innych ustaw, wprowadzono uregulowania w zakresie zwrotu kosztów 
przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek oświatowych. Jeżeli dowożenie zapewniają 
rodzice zgodnie z zapisem artykułu 39a ust 3 ustawy prawo oświatowe średnią cenę jednostki paliwa 
w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki 
paliwa w gminie. Do wyliczenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie na rok szkolny 2020/21 
przyjęto średnie ceny paliw, autogazu, oleju napędowego i benzyny w mieście Chojna na stacji paliw 
Orlen, Circle, Progres i Setpol. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są jakieś pytania do pani dyrektor odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Nie 
widzę, w związku z tym proszę o uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie 
wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 14 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do przedszkola oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych i przedszkolach, szkół podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Chojna, druk numer 9/XXVI/2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja 
Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 3 
głosy za, 1 wstrzymujący. Dziękuję, panią dyrektor proszę o omówienie projektu uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo, zgodnie z art. 131 ust 4 prawo oświatowe w przypadku równorzędnych wyników 
uzyskanych na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego lub jeżeli po zakończeniu tego etapu 
dane publiczne przedszkole lub oddział przedszkolny w szkole podstawowej nadal dysponuje wolnymi 
miejscami na drugim etapie postępowania są brane pod uwagę kryteria określone przez organ 
prowadzący. W myśl artykułu 131 ustęp 6 wspomnianej ustawy organ prowadzący określa nie więcej 
niż sześć kryteriów dodatkowych oraz przyznaje każdemu kryterium określoną liczbę punktów. 
Ponadto zgodnie z artykułem 133 ustęp 3 ustawy kandydaci zamieszkali poza obwodem publicznej 
szkoły podstawowej mogą być przyjęci do klasy pierwszej po przeprowadzeniu postępowania 
rekrutacyjnego, jeżeli dana publiczna szkoła podstawowa nadal dysponuje wolnymi miejscami. W 
rekrutacji na wolne miejsca brane są pod uwagę kryteria samorządowe, które określa rada gminy. 
Kryteria określono w celu zapewnienia jak najpełniejszej realizacji potrzeb dziecka i jego rodziny oraz 
lokalnych potrzeb społecznych, ze szczególnym uwzględnieniem zapewnienia wychowania 
przedszkolnego dziecka, którego rodzice albo rodzic samotnie wychowujący muszą pogodzić 
obowiązki zawodowe z obowiązkami rodzinnym i. dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy są jakieś pytania do pani dyrektor odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Nie 
widzę, związku z tym przejdziemy do głosowania. Proszę o uruchomienie procedury głosowania. 
Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty 
jednogłośnie. Kolejny punkt 15 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Filialnej w Godkowie, Godków 33 podporządkowanej organizacyjnej organizacyjnie publicznej 
Podstawowej nr 2 im Kornela Makuszyńskiego w Chojnie ul Żwirki i Wigury 10, druk nr 10/XXVI/2020. 
Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy 
za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Panią dyrektor proszę o omówienie projektu 
uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo zgodnie, z artykułem 89 ustęp 1 i 3 ustawy prawo oświatowe szkoła publiczna może 
być zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę po zapewnieniu uczniom 
przez ten organ możliwości kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Organ 
prowadzący jest zobowiązany co najmniej na sześć miesięcy przed końcem likwidacji zawiadomić o 
zamiarze likwidacji szkoły rodziców uczniów, właściwego kuratora oświata oraz właściwy organ 
jednostki samorządu terytorialnego. Uchwała o zamiarze likwidacji jest uchwałą intencyjną, 
zamiarową, która pozwala na rozpoczęcie procedury informowania zainteresowanych stron oraz 
opiniowania i uzgadniania stanowisk. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy ktoś z państwa ma pytania do pani dyrektor odnośnie przedstawionego projektu 
uchwały? Nie widzę, w związku z tym przejdziemy do procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie 
wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Przechodzimy do 
kolejnego punktu, punkt 16 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przez Szkoły 
Podstawowej nr 2 im Kornela Makuszyńskiego w Chojnie ul. Żwirki i Wigury 10 poprzez likwidację 
podporządkowanej organizacyjnie Szkoły Filialnej w Godkowie, Godków 33, druk numer 
11/XXVI/2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Przepraszam bardzo, na sali mamy 
przeciąg, czy można zamknąć te drzwi? Bardzo bym prosił. Dziękuję bardzo. Panią dyrektor proszę o 
omówienie projektu uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo, jak wiadomo Szkoła Podstawowa nr 2 ma w swojej strukturze organizacyjnej 
szkołę filialną, która jest jej podporządkowana. W związku z artykułem 89 ustęp 1 ustawy prawo 
oświatowe do szkoły publicznej stosuje się takie same przepisy jak przy likwidacji, czyli musimy 
powiadomić wszystkich rodziców.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy ktoś z państwa ma pytania? Nie widzę związku, z tym przejdziemy do głosowania. Proszę 
o uruchomienie procedury głosowania. Proszę spróbować ponownie, proszę nacisnąć głosowanie i 
wtedy. Dziękuję. na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty 
jednogłośnie. Kolejny punkt 17 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Filialnej w Lisim Polu, Lisie Pole 129 podporządkowanej organizacyjnie Publicznej Szkole Podstawowej 
imienia Wspólnej Europy w Nawodnej, Nawodna 93, druk nr 12/XXVI/2020. Proszę o stanowiska 
komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję, Panią dyrektor proszę o omówienie projektu uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo, zgodnie z artykułem 89 ustęp 1 i 3 prawa oświatowego szkoła publiczna może być 
zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu uczniom 
możliwości kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Organ prowadzący jest 
zobowiązany co najmniej na 6 miesięcy przed końcem likwidacji zawiadomić o zamiarze likwidacji 
szkoły rodziców uczniów, właściwego Kuratora Oświaty oraz właściwy organ jednostki samorządu 
terytorialnego. Oczywiście uchwała o zamiarze likwidacji jest uchwałą intencyjną, zamiarową i pozwala 
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na rozpoczęcie procedury informowania zainteresowanych stron oraz opiniowania i uzgadniania 
stanowisk.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy ktoś z państwa ma pytania do pani dyrektor odnośnie przedstawionego projektu 
uchwały? Proszę bardzo, radna Szczygieł, oddaję głos.  
Radna Halina Szczygieł 
Pani dyrektor, z tego co wiemy, w tym budynku obecnie nie ma zajęć, po prostu nie ma uczniów. Kto 
zatem finansuje utrzymanie budynku i kto jest odpowiedzialny w tej chwili za utrzymanie tego 
budynku?  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Obecnie gmina, z tego względu, że w tej chwili formalnie dzieci tam nie ma. Formalnie musimy 
powiadomić wszystkie zainteresowane strony. Tak jak zresztą powiedziałam, dzieci przejdą do Szkoły 
Podstawowej w Nawodnej, w związku z tym musimy powiadomić wszystkich rodziców ze Szkoły 
Podstawowej Nawodnej. Budynek formalnie przejdzie pod gminę.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, związku z tym proszę o uruchomienie procedury 
głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został 
przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 18, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru 
przekształcenia Szkoły Podstawowej imienia Wspólnej Europy w Nawodnej, Nawodna 93 poprzez 
likwidację podporządkowanej jej organizacyjnie szkoły filialnej w Lisim Polu, Lisie Pole 129, druk numer 
13/XXVI/ 2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Panią dyrektor proszę o 
omówienie projektu uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo, tak jak wspomniałam przed chwilą, że zgodnie z artykułem 89 ustęp 1 prawa 
oświatowego, który stanowi, że szkoła publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu 
terytorialnego może zostać zlikwidowana przez organ prowadzący z końcem roku szkolnego po 
zapewnieniu o zamiarze przekształcenia co najmniej na 6 miesięcy właściwe strony, czyli rodziców, 
Kuratora Oświaty oraz właściwą jednostkę samorządu. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytania do pani dyrektor odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, 
związku z powyższym przejdziemy do procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników 
głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 19, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej imienia 
Przyrodników Polskich w Brwicach, Brwice 35, druk nr 14/XXVI/ 2020. Proszę o stanowiska komisji: 
Komisja Finansowa - 3 głosy za, 1 przeciw. Dziękuję. Komisja Komunalna - 4 głosy za, 1 przeciw. 
Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Panią dyrektor proszę o omówienie projektu 
uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo zgodnie z artykułem 89 ustęp 1 prawa oświatowego szkoła publiczna prowadzona 
przez jednostkę samorządu terytorialnego może być zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez 
organ prowadzący szkoły po zapewnieniu przez niego uczniom możliwości kontynuowania nauki w 
innej szkole publicznej tego samego typu. Ponadto organ prowadzący zobowiązany jest co najmniej 
na 6 miesięcy przed terminem likwidacji zawiadomić o zamiarze likwidacji rodziców uczniów, 
Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego. Organ prowadzący dokonując likwidacji szkoły zobowiązany jest wykonać to w 
dwuetapowej procedurze. Pierwszy etap obejmuje podjęcie uchwały intencyjnej o zamiarze likwidacji 
Szkoły Podstawowej w Brwicach. Na tym etapie działań Gmina Chojna zobowiązana jest do 
wystąpienia do Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty o wydanie opinii w sprawie przedmiotowej 
szkoły. Pozytywna opinia Kuratora Oświaty pozwala organowi prowadzącemu przejść do drugiego 
etapu, to jest podjęcie uchwały likwidacyjnej. Dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są jakieś pytania do pani dyrektor odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Proszę 
bardzo, radna Malecka, oddaję głos.  
Radna Beata Malecka 
Ja bym tylko prosiła, żeby pani dyrektor szerzej opowiedziała o szkole, o liczbie dzieci, ile tam uczęszcza 
uczniów, jakie są koszty? My, jako radni mamy możliwość zapoznania się z różnymi materiałami ale 
nie ma możliwości spotkań, jakie odbywały się w tamtym roku, kiedy to jeździliśmy po szkołach, 
wysłuchiwaliśmy głosów razem z przedstawicielami organu prowadzącego. Może krótko, w paru 
słowach pani dyrektor zechciałaby opowiedzieć.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
W tej chwili pani kierownik biura rady włączyła Państwu i wszystkim , którzy nas oglądają i słuchają, 
prezentację i być może łatwiej będzie to przedstawić.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Państwo widzicie tutaj akurat, że będzie to dotyczyło dwóch 
szkół. Jest to prezentacja dotycząca dwóch placówek i są tutaj przedstawione koszty i jak się kształtują 
wydatki w Szkole Podstawowej w Brwicach i w Szkole Podstawowej w Krzymowie. Widać tu, że te 
koszty, jak państwo zdążyliście zauważyć, w 2020 roku są na planie wykonania, dlatego, że one 
wzrosły. Chciałam przypomnieć jeszcze, że były podwyżki i tutaj troszeczkę inaczej to wygląda. 
Dlaczego te koszty diametralnie nie wzrosły w porównaniu z rokiem 2018? Z prostej przyczyny. 
Państwo pamiętacie, że w tych placówkach są też klasy łączone, tak więc w szkole dzieci mają zajęcia 
łączone w klasach, w niektórych przypadkach, w klasach czwartej, szóstej i siódmej. Dopłata Gminy 
Chojna, bo ja nie mówię tutaj o pozostałych takich rzeczach, kiedy na przykład wykonujemy remonty, 
czy też koszty dojazdu, ale jak państwo widzicie, że w obydwu przypadkach dopłacamy do placówek 
ponad 500 tysięcy złotych. W Krzymowie widać, że w ubiegłym roku było to 461 tysięcy, a w tym roku 
będzie to 534 tysiące, już po planie. Pewnie będzie trochę więcej, w związku z tym, że jeszcze tutaj nie 
uwzględniliśmy wszystkich wydatków. W szkole w Brwicach te koszty trochę się zmniejszyły, ale z racji 
tego właśnie, że tam już dodatkowo połączyliśmy klasy, a subwencja, jak widać, pomimo tego, że 
poszły podwyżki dla nauczycieli, nie wzrosła nam w tym roku diametralnie. W Brwicach ona wzrosła 
tylko o niecałe 40 000 zł, a  w Krzymowie nawet zmalała o 100 000 zł. Patrząc na liczbę uczniów to 
mamy tutaj szkoły, które się przedstawiają. Są to wszystkie szkoły, które są w gminie Chojna, jaką 
mamy liczbę uczniów, jaki jest roczny koszt utrzymania ucznia, aczkolwiek zawsze mówię, że to jest 
ostatni moment, kiedy patrzymy na kwotę utrzymania. Widać, że diametralnie szkoła w Barwicach ma 
dwukrotnie wyższy koszt utrzymania ucznia, a gdybyśmy zostawili klasy nie łączone, tylko normalne, 
to te koszty byłyby jeszcze wyższe. Tak samo w szkole w Krzymowie. Widzimy tutaj stan uczniów w 
tych obu szkołach i łącznie z oddziałami zerówkowymi w Krzymowie jest 63 uczniów, a w Brwicach 40. 
Macie też Państwo przedstawiony koszt utrzymania jednego oddziału. Mamy tu porównanie tylko 
dwóch lat, czyli 2019 i 2020. Widać, jak przedstawiają się koszty utrzymania oddziału w poszczególnych 
szkołach na terenie gminy Chojna. Macie tutaj też przedstawione, jak wygląda liczba dzieci w 
poszczególnych klasach I ile jest oddziałów. Chciałam tu zwrócić uwagę, że w szkole w Brwicach mamy 
9 oddziałów. W szkole w Krzymowie jest 8 oddziałów, nie ma piątej klasy. Widać, że jeśli chodzi o 
liczniejsze klasy, to w Brwicach jest klasa siódma, licząca powyżej dziesięciorga dzieci, bo ma 
jedenaścioro. W szkole w Krzymowie to są dwie ostatnie klasy, czyli jest to klasa 7 i 8, a w pozostałych 
klasach mamy dzieci w granicach od 3 do 9. W przyszłym roku widzimy, jaka będzie liczba dzieci w 
poszczególnych klasach. Jak Państwo widzicie, obecne siódme klasy to będą najliczniejsze klasy. 
Zakładamy, że nie będzie żadnej migracji dzieci i związku z tym również trzeba zwrócić uwagę, że 
sześciolatki, które mamy w Brwicach, to będzie czworo sześciolatków, w Krzymowie siedmioro. 
Gdybyśmy zrobili symulację i przedstawili, jak wygląda to obecnie w Szkole Podstawowej imienia 
Janusza Korczaka w Chojnie, to jest tam 18 oddziałów plus dwa oddziały przedszkolne. Mamy tutaj 
331 dzieci w klasach 1- 8 i w oddziałach przedszkolnych mamy 48. Prognoza na rok 2021 i 2022 to są 
dwie klasy zerówkowe po 19 dzieci. W klasach 1-8 będziemy mieli 322 dzieci i 17 oddziałów plus dwa 
oddziały zerówkowe. Przy likwidacji szkoły w Brwicach to jest taka prognoza, gdyby doszło tutaj do 
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włączenia dzieci do klas, to widzimy, że liczba drastycznie nie rośnie i wychodzi na to, że dzieci w 
klasach 1-3 będzie 361. Z tego widzimy, że te klasy nie są zbyt liczne i mają, tak patrząc na inne szkoły, 
od 17 do 24 dzieci. Przy likwidacji szkoły w Brwicach i w Krzymowie, gdybyśmy włączyli tutaj wszystkie 
dzieci do Szkoły Podstawowej imienia Janusza Korczaka, wówczas w szkole mielibyśmy 421 osób w 
klasach 1-8, i 50 dzieci w oddziałach przedszkolnych. Zwiększyłoby się nam o jeden oddział. W Brwicach 
mamy 9 nauczycieli i liczbę etatów 11/6, w Szkole Podstawowej w Krzymowie mamy 9 nauczycieli i 
liczbę etatów 14/37. Patrząc na dwie duże szkoły, mamy 40 nauczycieli w szkole Nr 1 i 63 w szkole Nr 
2. Patrząc na demografię liczby dzieci urodzonych i liczby dzieci uczęszczających do placówki, to różni 
się ona nieco, ponieważ to wynika z tego, że dzieci, które są urodzone w tych miejscowościach, mogą 
już uczęszczać do szkoły w Chojnie bądź do innej szkoły. Mogą również przebywać na przykład za 
granicą i to też tak wygląda. Jednak macie państwo liczbę dzieci u rodzonych i liczbę uczęszczających 
do placówki. Tylko w roczniku 2007 widać, że liczba dzieci urodzonych jest mniejsza niż liczba dzieci 
uczęszczających, a w innych rocznikach widać już, że ta liczba dzieci uczęszczających do szkoły jest w 
granicach 50 procent.  W Krzymowie w starszych rocznikach liczba dzieci urodzonych na tym terenie i 
uczęszczających do placówki jest prawie zbliżona, ale już w tych rocznikach młodszych widać, że liczba 
dzieci urodzonych na tym terenie, a uczęszczających do placówki już spadła. Nie wszystkie dzieci, które 
się urodziły na tamtym terenie i które są zameldowane uczęszczają do szkoły. My to wiemy, bo duża 
liczba dzieci na przykład jest w Szkole Podstawowej Nr 2 na Lotnisku. Z przedstawionej demografii dla 
Szkoły Podstawowej nr 1 w Chojnie widać, że liczba dzieci urodzonych na tym terenie a liczba dzieci 
uczęszczających do szkoły praktycznie w każdym zakresie jest wyższa, poza rocznikiem 2009, ale 
chciałam przypomnieć, że to jest ten nieszczęśliwy rocznik, gdzie sześciolatki poszły do pierwszej klasy. 
Dlatego tak to wygląda, że te dzieci są w klasie wyższej niż powinny być. Na koniec macie Państwo 
liczbę szkół w podobnych gminach w Polsce. Chciałam zwrócić uwagę, bo można rozmawiać o różnych 
rzeczach, ale trzeba zobaczyć, jaką mamy gęstość zaludnienia na naszym terenie. U nas mamy 40-42 
osoby na kilometr kwadratowy, a tutaj mamy dla porównania gminy, w których gęstość zaludnienia 
jest 478, 107, 197. Jesteśmy więc najmniej zaludnioną gminą, jeżeli chodzi o kilometr kwadratowy i to 
też inaczej wygląda. Widać, że tylu szkół to tylko możemy się dopatrzyć w województwie 
podkarpackim i w Małopolsce. Na naszym terenie już tak licznie rozbudowanej sieci szkół nie mamy. 
Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Radna 
Szczygieł oddaję głos.  
Radna Halina Szczygieł 
Pani burmistrz, rozumiemy wszyscy, że to jest ciężka, ogromna decyzja, tym bardziej w tych trudnych 
czasach. Ale dzisiejsza nasza decyzja będzie otwierała oczywiście przygotowanie jakby do likwidacji, 
jeśli podejmiemy taką decyzję. Jest to długi proces i mam nadzieję, że będziemy dyskutować ze 
wszystkimi stronami, zwłaszcza z rodzicami, nauczycielami, przede wszystkim uczniami, celem 
zapewnienia im bezpieczeństwa. Obecnie rodzice nie bardzo wiedzą technicznie, jak to będzie 
rozwiązane. Tak, jak przy każdych likwidacjach szkół martwią się o dowozy, martwią się o świetlicę, 
nauczyciele martwią się o swoje zatrudnienie, a wiemy, że w tych trudnych czasach nie ma nie 
wiadomo ilu etatów i z gumy nasze chojeńskie szkoły także nie są. Myślę, że po naszej dzisiejszej decyzji 
zacznie się długi proces przygotowania do ostatecznej likwidacji, jeśli takowa nastąpi.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Radny Oleśków, proszę bardzo.  
Radny Norbert Oleśków 
Pani burmistrz, ja mam jeszcze takie pytanie, bo w prezentacji pani burmistrz skupiła się na kwestii 
demograficznej, a czy jest jakaś zależność między liczebnością uczniów w szkole a wynikami testów, 
które później uzyskują poszczególne szkoły, w tym mniej liczne?  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie radny, tak by się wydawało, że powinno być , aczkolwiek powiem szczerze, że zawsze wszyscy 
się odżegnują od tego, że testów uczniów nie bierzemy pod uwagę, bo to jest specyficzny, i tak dalej. 
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Ale my się oczywiście przyjrzeliśmy i Państwo wiecie, że mieliśmy specjalną komisję, pan radny nam 
tutaj też pięknie rozpisał i przygotował nam porównanie. Wiemy o tym, że testy najlepiej wypadają w 
szkołach bardziej licznych i tutaj generalnie, gdybyśmy tak porównali, a tego nie chcę odnosić do 
poszczególnych szkół, ale wynika z tego, że liczba dzieci, których jest mniej w klasach, wydawałoby się, 
że te dzieci powinny być lepiej przygotowane do testów i wypadać lepiej w tych testach. Niestety, ale 
tak przynajmniej w naszej gminie nie jest. Chojeńskie szkoły, czyli dwójka i jedynka wiodą prym, jeżeli 
idzie o wyniki testów. Tak to mniej więcej wygląda w gminie Chojna.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy jeszcze jakieś pytania są? Radna Szczygieł, proszę bardzo.  
Radna Halina Szczygieł 
Szanowna Pani burmistrz, czy jest pani otwarta na dyskusję, przypuśćmy ze stowarzyszeniem, które 
ponoć zawiązało się w szkole w Brwicach? Gdyby ci rodzice wyrazili chęć poprowadzenia szkółki na 
przykład na etapie 0-3? Czy jest taka możliwość, żeby gmina udostępniła im na jakiś czas właśnie taki 
budynek, na tę próbę, żeby rodzice mieli możliwość wyboru czy decydowania o losach swoich dzieci?  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Pani radna, Wysoka Rado, jak państwo wiecie, Szkoła Podstawowa w Brwicach miała zaproponowane 
tutaj pewne rozwiązania, jeżeli idzie o prowadzenie przez stowarzyszenie. Poszliśmy nawet dalej, bo 
proponowałam również pomoc stowarzyszeniu, jako gmina, aczkolwiek, dotyczy to również 
Krzymowa, popełniłam błąd. Chciałam ludziom dać wszystko, co można dać, żeby pomóc, żeby to 
dobrze prowadzili. Rzeczywiście, niepotrzebnie zaproponowałam stowarzyszenia, które są, bo ludzie 
poczuli, że to ma być moje stowarzyszenie. To nie było moje stowarzyszenie, ja wręcz byłam daleka 
od tego. Chciałam właśnie pomóc przy tworzeniu stowarzyszenia i prowadzeniu szkół. Zarówno w 
jednej, jak i drugiej szkole, czyli w Brwicach i w Krzymowie, jeżeli pojawią się stowarzyszenia, które 
będą chciały prowadzić szkołę, jak najbardziej tutaj służymy pomocą. A ponadto chciałam powiedzieć, 
że wszystkie miejscowości otrzymają propozycję przejęcia budynków szkolnych na swoje potrzeby. 
Jeżeli stowarzyszenie w Brwicach czy przy szkole w Krzymowie będzie chciało funkcjonować i będzie 
chciało mieć tam swoje klasy 1-3 czy 0-3, czy więcej, jak najbardziej tutaj służymy pomocą i będziemy 
tutaj wspomagać.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy ktoś jeszcze z państwa ma pytania? Nie widzę, w związku z tym proszę o uruchomienie 
procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został 
przyjęty: 10 głosów za, 2 przeciw i 1 wstrzymujący się. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 20: 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej imienia 
Olimpijczyków Polskich w Krzymowie, Krzymów 59, druk nr 15/XXVI/2020. Proszę o stanowiska 
komisji: Komisja Finansowa - 2 głosy za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się. Dziękuję. Komisja Komunalna - 
3 za, 1 wstrzymujący i 1 przeciw. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 3 głosy za, 1 wstrzymujący się. 
Dziękuję, panią dyrektor proszę o omówienie projektu uchwały.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo, zgodnie z artykułem 89 ustęp 1 ustawy prawo oświatowe wynika, że szkoła 
publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może być zlikwidowana z końcem 
roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu przez niego uczniom możliwości 
kontynuowania nauki w innej publicznej tego samego typu. Ponadto organ prowadzący musi co 
najmniej 6 miesięcy przed terminem likwidacji zawiadomić o zamiarze likwidacji rodziców uczniów 
Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego. Organ prowadzący dokonując likwidacji szkoły zobowiązany jest wykonać to w 
dwuetapowej procedurze. Pierwszy etap obejmuje podjęcie uchwały intencyjnej o zamiarze likwidacji 
Szkoły Podstawowej w Krzymowie. Na tym etapie działań gmina Chojna zobowiązana jest do 
wystąpienia do Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty o wydanie opinii w sprawie wyżej 
wymienionej szkoły. Pozytywna opinia Kuratora Oświaty pozwala organowi prowadzącemu przejść do 
drugiego etapu, to jest podjęcia uchwały likwidacyjnej.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 



11 
 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych ma pytania co do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, 
nie słyszę. W związku z tym proszę o uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie 
wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został przyjęty 8 głosami za, 3 głosy były przeciw, 2 
wstrzymujące się. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 21: rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zbycie i gminy Widuchowa udziału w spółce Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych w Chojnie Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Chojnie, druk numer 
16/XXVI/2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Komunalna - 3 za, 1 wstrzymujący się. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 2 głosy za, 1 przeciwny, 1 
wstrzymujący się. Dziękuję, panią burmistrz proszę o omówienie projektu uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, w związku z taką sytuacją w naszej gminie, że chcielibyśmy, aby 
nasze Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, czyli spółka, mogła rozwijać się i też zdobywać kolejne 
rynki, na których może również zarabiać, ale też i wzbogacać swój park maszynowy. Proponujemy 
państwu tutaj sprzedaż 22 udziałów o wartości 11 tysięcy gminie Widuchowa, czyli za wartość 
nominalną 500 zł za jeden udział, co pozwoli nam wspólnie z gminą Widuchowa wspomóc spółkę PUK, 
a przede wszystkim utrzymać miejsca pracy, ale również rozszerzać jej możliwości rozwoju. Te 22 
udziały, to 25 setnych procenta w 100 procentowym naszym udziale, czyli gminy Chojna. Gmina 
Chojna nadal będzie miała 99 i 75 setnych procenta udziałów w spółce.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są jakieś pytania do pani burmistrz odnośnie przedstawionego projektu? Proszę bardzo, 
radny Oleśków, oddaję głos.  
Radny Norbert Oleśków 
Pani burmistrz, w pierwotnej wersji uchwały planowane były 33 udziały, a teraz mamy 22. Skąd jest 
taka różnica?  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Mieliśmy tutaj rozmowy i to nie jest tak, że jako laicy to prowadzimy. Biegła rewident, która nam 
przeprowadzała wycenę, powiedziała nam, że sprzedaż 22 udziałów w zupełności wystarczy. Dlatego 
też nie widzieliśmy potrzeby, żeby tutaj sprzedawać 33 udziały. Wystarczą 22 i dlatego zachowujemy 
tę wysokość udziałów w sprzedaży, aczkolwiek moglibyśmy więcej sprzedać. Chcemy jednak zobaczyć, 
jak to będzie wyglądało i wtedy rada będzie podejmowała decyzje w późniejszym okresie. Nam teraz 
wystarczy tyle, żebyśmy tutaj mogli wspomóc spółkę PUK w rozwoju.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania? Proszę bardzo, radny Oleśków, później radna Szczygieł.  
Radny Norbert Oleśków 
Mam jeszcze jedno pytanie, chyba do najbardziej kompetentnej tutaj osoby, bo przewodniczącej rady 
nadzorczej. Jakie będą skutki ekonomiczne i społeczne? W uzasadnieniu uchwały mamy napisane, że 
jest to rozszerzenie działalności PUK gminy Chojna na gminę Widuchowa, że być może wpłynie też na 
obniżenie cen usług spółki. Mam nadzieję, że chodzi tutaj też o gminę Chojna. Na ile to jest realne, że 
rozszerzenie tej działalności wpłynie na obniżenie cen usług i jak to pani, jako przewodnicząca, widzi?  
Radca Prawny Joanna Sołtys-Kurpiel 
Panie radny, czy pyta pan, co do uzasadnienia uchwały czy prognozy przedstawianej, jako uzasadnienie 
ekonomiczne? Te kwestie były dwa razy podnoszone w dokumentacji. Generalnie jest takie założenie, 
żeby spółka się rozwijała i żeby mogła mieć jakby poszerzony rynek. Będzie wtedy bardziej 
konkurencyjna, te ceny powinny ulec zmianie. Powinno to być z korzyścią przede wszystkim dla 
mieszkańców. Ale nie jestem biegłym rewidentem czy księgowym i nikt nie jest w stanie dzisiaj ocenić, 
jakie byłyby to kwoty, czy coś konkretniej wskazać. Rada nadzorcza miała przedstawioną sytuację, 
zaopiniowała pozytywnie. Tutaj jakby konkretów nie możemy podać, bo to jest tylko kwestia 
prognozy.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Ja wiem, że nieraz jeden zapis jest bardzo nieszczęśliwy, ale też nie chcieliśmy tutaj napisać, że na 
pewno wpłynie, bo okazalibyśmy się tak mało wiarygodni z drugiej strony. My patrząc na to, jak to 
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może wyglądać, z założenia twierdzimy, że jeżeli spółka wykona swoje zadania zgodnie z tym, co ma, 
to możemy nawet oczekiwać tego, że pojawi się w końcu dywidenda, która wróci tutaj częściowo do 
gminy Chojna. Zdecyduje się wtedy, czy nie przeznaczymy tego na doposażenia całego parku, bo 
wiemy, że spółka ostatnie 2 lata uzupełniała się sprzętowo i doposażała się. nadal powinna się 
doposażać sprzętowo, żeby być jeszcze bardziej atrakcyjną na rynku pracy. Stąd też ten zapis jest taki 
trochę przeostrożny, aczkolwiek tutaj z prognozy naszej może wynikać, że jeżeli to będzie tak 
wyglądało, jak zakładamy, to spółka powinna się rozwinąć. Jednak nie chcemy jej rozwijać i powinna 
mieć możliwość pozyskiwania większych środków i też rynku pracy, ale zawsze to lepiej w tym 
momencie napisać to w drodze przypuszczenia.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, radna Szczygieł jeszcze wcześniej prosiła o głos, oddaje głos.  
Radna Halina Szczygieł 
Pani burmistrz, czy zadania, które będzie wykonywać spółka PUK, wykona oczywiście swoim sprzętem, 
a czy pracownicy będą to także z firmy PUK? Czy będą także korzystać z pracowników gminy 
Widuchowa przy zadaniach, które nam powierzą? Czy będzie to wszystko, czyli pracownicy, i sprzęt, 
wszystko wykona do firma PUK i  będzie miała z tego zysk?  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych jest spółką i Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych ma swój 
zasób ludzki, jak i sprzętowy. Wiadomo, że to będzie zarabiała nasza spółka PUK i na pewno nie będzie 
tutaj wykorzystywała innych ludzi spoza, bo tu chodzi o to, żeby to właśnie ludzie z PUKu mieli pracę, 
ale też, żeby spółka miała dodatkowe dochody. Na pewno nie będzie tu podnajmowania żadnych 
pracowników z zewnątrz.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję i jeszcze o głos prosił radny Oleśków.  
Radny Norbert Oleśków 
Być może w przyszłym roku nie będziemy musieli podnosić opłaty za śmieci, ale tylko być może.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Gdybym dzisiaj powiedziała, że jestem przekonana, że nie, to musiałabym wiedzieć, czy opłata 
Marszałkowska nie wzrośnie. Wtedy byłabym spokojniejsza, aczkolwiek jesteśmy również po 
negocjacjach, bo spotkałam się również z panią dyrektor Ekomyśla, z którą przedyskutowałyśmy wiele 
spraw. Gdyby to zostało tak, jak jest obecnie i nikt tutaj nie podniósł żadnych opłat dodatkowych, to 
może dojść do takiej sytuacji, że nie podniesiemy. Nie chcę jednak tutaj mówić, że może obniżymy, ale 
na pewno nie powinniśmy podnieść nawet złotówki za wywóz śmieci i odbiór śmieci. Generalnie, 
gdyby tak to się przedstawiało, to jednak nie wiemy, co nas czeka. Te opłaty zawsze się pojawiają, bo 
na przykład Marszałkowska opłata pojawiła się w 2018 roku i od 140 wzrosła do 270 zł . Widać, że ta 
opłata też rośnie, a my musimy pokrywać koszty. Naszym zadaniem jest to, żeby nie obciążać 
mieszkańców zbytecznymi opłatami i trzymać się tylko tego, co tutaj jest niezbędne. Zakładamy także, 
że nie podniesiemy cen, ale też i zakładamy, że może być też taka sytuacja, że jeżeli nam to dobrze 
wszystko pójdzie i będzie nam się to dobrze układało, to może być i obniżka. Ale to jest takie śmiały 
już powiedzenie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy jeszcze ktoś z państwa ma pytania? Radna Szczygieł, proszę bardzo.  
Radna Halina Szczygieł 
Pani burmistrz, był ogłoszony konkurs na dyrektora PUK, czy już został zakończony, już dokonany został 
wybór i konkurs się odbył? Czy mogłaby nam pani powiedzieć, czy jest osoba na tym stanowisku?  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Będziecie Państwo mieli okazję zobaczyć i spotkać się z nowym prezesem na sesji 30 grudnia.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, czy są jakieś pytania odnośnie przedstawionego projektu uchwały? Proszę bardzo, 
radny Oleśków, oddaję głos.  
Radny Norbert Oleśków 
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Mam ostatnie pytanie: zbycie tych jednostek jest koniecznym, żeby wejść na rynek gminy Widuchowa 
ze sprzętem i z usługami Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Chojny?  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Powiem tak: na pewno zdecydowanie ułatwia tę możliwość.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Czy jeszcze ktoś z państwa ma pytania? Nie widzę, związku z tym przyjdziemy do głosowania. Proszę o 
uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż 
projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 22: 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gminy Chojna, 
druk numer 17/XXVI/ 2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. 
Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 3 głosy za, 1 wstrzymujący się. 
Dziękuję bardzo, panią burmistrz proszę o omówienie projektu uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, w związku z wymogiem wyznaczenia obszaru i granic 
aglomeracji dla poszczególnych gmin, także i gmina Chojna przystąpiła do określenia obszaru i granic 
aglomeracji. Jest to niezbędna uchwała, abyśmy, jako gmina Chojna, mogli wnioskować o środki 
unijne. Jest to wymóg, który jest niezbędny i dlatego też przedstawiliśmy państwu obszar aglomeracji 
gminy Chojna. Włączyliśmy tutaj system kanalizacji zbiorczej, oprócz Chojny, również w miejscowości 
Kaliska i Godków-Osiedle. P rosimy również Państwa o przyjęcie tejże uchwały. Chciałam tylko 
powiedzieć, że wstrzymaliśmy się na poprzedniej sesji i p oprosiłam o zdjęcie tego punktu z porządku 
obrad, ponieważ nie mieliśmy opinii, które były niezbędne. Teraz dysponujemy już tymi opiniami. 
Mamy opinię od Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Zarząd Zlewni w Szczecinie i 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie. Obydwie opinie są pozytywne i uzgadniają 
projekt uchwały Rady Miasta i Gminy Chojna w sprawie wyznaczenia aglomeracji.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, czy są jakieś pytania, co do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, związku z 
tym przyjdziemy do procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, 
iż projekt został przyjęty jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego punktu 23 - wolne wnioski i 
informacje. Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos? Radna Szczygieł, proszę bardzo.  
Radna Halina Szczygieł 
Mam pytanie do pani skarbnik. Kiedy otrzymamy projekt budżetu na przyszły rok, żeby się tam 
pogłówkować, bo to trudne zadanie?  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Może ja odpowiem. Wszyscy otrzymaliśmy już projekt budżetu. Został wysłany. Zapraszam do pani 
kierownik i  sprawdzimy. Czy jeszcze jakieś pytania są? Dziękuję. Proszę Państwa, w związku z 
wyczerpaniem się porządku obrad zamykam obrady dzisiejszej sesji Rady Miejskiej w Chojnie. Dziękuję 
Państwu bardzo serdecznie i życzę miłego popołudnia.  
 


